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Dopolední vysílání  
ČT 24 | 18.02.2023 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

... se na něm dozvíme. MLUVČÍ 14, --------------------Zrovna včera jsme natáčeli s Katkou Neumannovou 

olympijskou vítězkou, ale i prezidentkou právě asociace horských středisek a téma bude samozřejmě aktuální 

zimní sezóna zasněžování ekologičnost, protože jsme si mluvili jsme o tom, že... 

Ranní vysílání  
ČT 24 | 18.02.2023 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

... se na něm dozvíme. MLUVČÍ 20, --------------------Zrovna včera jsme natáčeli s Katkou Neumannovou 

olympijskou vítězkou, ale i prezidentkou právě asociace horských středisek a téma bude samozřejmě aktuální 

zimní sezóna zasněžování ekologičnost, protože jsme si mluvili jsme o tom, že... 

Odpolední vysílání  
CNN Prima News | 19.02.2023 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

... v lavinovém batohu. Zraněného muže vrtulník transportoval do nemocnice v insucku.Oteplení a déšť počasí o 

víkendu výrazně ovlivnilo podmínky pro asociace horských středisek Libor knot dobrý večer. MLUVČÍ 6, -----------

---------Dobrý večer všem. MLUVČÍ 1,... 

  

Plná znění  

 
 

Dopolední vysílání  
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Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

MLUVČÍ  

Teď už ale pokračujeme zprávami bylo půl jedenácté dobré dopoledne americký prezident Joe Biden nespojí 

svou návštěvu Polska s cestou na Ukrajinu vyloučil to bezpečnostní mluvčí Bílého domu Biden chce s polskými 

spojenci mluvit o společné obraně zemí NATO tisících amerických vojáků nasazených v Polsku nebo o vojenské 

pomoci mířící na Ukrajinu tato témata otevře s prezidentem Andrzejem Dudou. 

 

Tito dva státníci spolu proberou důležitou logistickou roli Polska to pomáhá Spojeným státům usnadnit dodávky 

vojenské a humanitární podpory pro Ukrajinu nejen z USA, ale i od našich spojenců a partnerů. 

 

https://newtonone.newtonmedia.eu/cs-CZ
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Spojené státy ukončily pátrání po troskách dvou létajících objektů sestřelených nad Aljaškou a huronským 

jezerem. Podle Bílého domu je třeba přijmout možnost, že se trosky nikdy nenajdou. Úřady předpokládají, že se 

jednalo o civilní balony. Americké námořnictvo dříve vyzvedlo trosky jiného balonu. Ten podle Washingtonu ale 

sloužil k čínské špionáži. Jeho zbytky proto teď prozkoumá FBI.Přesně před 100 lety zemřel na následky 

atentátu. Politik a ekonom Alois Rašín. Za první světové války byl účastníkem odboje a jedním z pětice nazývané 

muži 28. října stál u zrodu národně demokratické strany a zkraje dvacátých let působil jako první československý 

ministr financí. Veřejnost si dopoledne může Aloise Rašína připomenout, a to od 10 hodin při setkání v Žitné ulici 

v Praze.Od počátku sjezdového lyžování v beskydské obci bílá uplynulo šest desetiletí. Dobu, kdy se na tamních 

svazích objevili první lyžaři, si lidé připomínají v dnešním skiareálu bílá, no a přímo tam je také Jiří Šíma. Jiří i 

tebe zdravím dobré dopoledne, tak jak vypadaly počátky lyžování? 

 

Hezké dopoledne ano první lyžaři se tady na sjezdovkách v obci bílá objevily v roce 1963 ale ještě dříve o rok 

dříve museli být vykáceny některé stromy tak, aby sjezdovky vůbec mohly vzniknout. Na tom se tehdy podílelo, 

například zdejší lesnické učiliště. Samotné lyžování pak bylo zábavou především pro místní a jeho organizaci 

zajišťoval zdejší TJ Beskyd bílá už před 60 lety pak tady lyžaři využívali tzv. zvratkový vlek. Ten dnešní program 

obsahuje například odhalení pamětní desky a na tom se budou podílet i někteří z pamětníků, kteří začátky 

lyžování tady tehdy zažili na programu je toho ale více ve 14 hodin proběhne exhbice historických lyžníků a 

program ukončí dvacátý třetí ročník slalomového závodu pro veřejnost bílánská valaška, dá se říct, že počasí 

organizátořiům příliš nepřeje tady v bílé poměrně intenzivně prší, nicméně podle provozovatele skiareálů jsou 

podmínky na svazích docela dobré na to, jaké jsou podmínky, tedy více než několik stupňů nad nulou, takže sníh 

je sice měkký, ale lyžovat se poměrně dá. 

 

Dobré dopoledne jede se poslední ženský závod na světovém šampionátu v alpském lyžování ve Francii, a to 

slalom. Největší favoritkou je Američanka Mikaela Shiffrinová, která už má první kolo za sebou a vede Martině 

dubovské se první kolo nepovedlo a ztrácí na Shiffrinovou více než tři vteřiny. Přímý přenos vysíláme. 

 

Na ČT sport. 

 

V osm hodin odstartoval další závod Ski Classics, konkrétně gron cli kritérium na 50 km clasicky. Přímý přenos 

vysíláme na ČT sport plus v rámci studia ČT sport dnes nabídneme třeba i biatlonové štafety nebo Světový 

pohár v rychlobruslení.Rychlobruslařka Martina Sáblíková obsadila ve finále Světového poháru v tomešově 

mazeckém druhé místo v závodu na 3000 m a v konečném hodnocení disciplíny se posunula na pátou příčku. 

Stejně jako minulý týden nestačila jen na Norku viklundovou. 

 

Ta první druhý kola jsme byla nějak extra rychlý, ale pak to dopadlo nějakým způsobem srovnalé. Dělala jsem si 

kola stejný jsem bylo důležitý, i když to poslední kolo už neměla úplně s sílu, ale často to bylo podobné, jak 

minulý týden, takže dobrý. 

 

Petr Mrázek zastavil na ledě Ottawy 28 střel a dovedl v NHL hokejisty Chicaga k vítězství 43 v prodloužení 

bodoval Filip asistencí pomohl k vítězství New Yorku Rangers 54 po samostatných nájezdech v Edmontonu na 

straně poražených přihrál Connor McDavid na dva góly a je prvním hráčem, který nasbíral v sezóně 100 

bodů.Hokejisté Sparty vyhráli v sedmačtyřicátém kole Tipsport extraligy v Českých Budějovicích 43 v 

prodloužení utkání rozhodl v čase 60 18 svým druhým gólem kpt. Pražanů Michal řepík Jihočeši prohráli popáté 

v řadě a klesli na poslední místo tabulky, kde vystřídali Kladno.Hokejisté Vítkovic porazili Pardubice 41 a na 

druhém místě tabulky snížili ztrátu na Dynamo pět kol před koncem základní části na 12 bodů.Portugalský 

fotbalista Cristiano Ronaldo i nadále táhne v saúdsko arabské lize Al nasser, tentokrát sice neskóroval, ale na 

dva góly nahrál nejdříve garibovi, a poté i maduovi i díky tomu Al nasser porazil Al tavon 21 Ronaldo ještě se 

svým týmem neprohrál. 

 

Fotbalisté Augsburgu mohli v utkání jedenadvacátého kola německé bundesligy proti Hoffenheimu skórovat již v 

osmé minutě, jenže trefa Engel se nebyla pro ruku uznána skóre se neměnilo ani po této akci demirooviče, 
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tentokrát kvůli faulu až na třetí pokus to domácímu týmu vyšlo v osmdesáté osmé minutě překonal brankáře 

hostů Jensen Augsburg porazil hofenheim, za který odehrál 70:8 minut Pavel Kadeřábek 10. 

 

Odhadem z tomaškár šest desítek účinkujících více než 1000 diváků přes tři desítky stánků průvod trvající 6,5 

hodiny a 40 domů, které připraví pohoštění tak takhle bude vypadat dnešní poberounský masopust v Zadní 

Třebani jde o jednu z největších kulturním programem nejbohatších akcí svého druhu v celém kraji podívat se 

tam zajela Lada Kolovratová Lado zdravím tě dobré dopoledne tak, co se na místě děje právě teď medvěda už 

za tebou vidím. 

 

Dobré dopoledne, jak už to u masopustu bývá lidé hudují a veselý se nechybí koláče lívance koblihy horký mošt 

medovina, ale především zabijačka s vepřovými hody, no a organizátoři samozřejmě vedle toho jídla připravili 

také bohatý program více už Miroslav Frýdl organizátor koberounského masopustu dobrý den. 

 

Dobré dopoledne. 

 

Jakou tradici tento puberounský masopusst. 

 

Má velkou my, když jsme jej v roce 1990 obnovovali tak jsme zjišťovali od pamětníků jak, kdy se se masopust 

zadní třebni slaví Val, no zjistili jsme, že ta tradice je starší více než 100 let už tady na sklonku devatenáctého 

století jsou první záznamy o tom, že se zadní třeání masovu slavíval tehdy v rejžii ostrostřelců a mladé selské 

chasy, no potom tedy vydržel do šedesátých let minulého století, ale protože doba ani mravy jaksi podobný akcí 

nepřáli tak postupně ta tradice zanikla a my jsme jí, jak jsem říkal, v roce 1990 obnovili a teď tedy dnes slavíme 

po čtyřiatřicáté, takže držíme zatím držíme. 

 

A jak populární je tedy po berounské. 

 

Se se podívejte já si myslím, že populární je velmi my za ty roky, kdy vlastně tu tradici neseme dál, a dokonce si 

ji přinesli i přes období covidu i za covidu jsme tady v rámci možností ten masop udrželi a slavili, tak si vybudoval 

docela dobrou pověst jak, tedy mezi návštěvníky tak mezi různí různého tedydalekoči blízkého okolí, takže 

populární, myslím si a je to vidět na návštěvnosti dnešní. 

 

Ano, když jsme u těch tradic připomeňme, proč se vlastně slaví. 

 

Masopust. Masoppusty velmi oblíbený svátek a vždycky byl velmi oblíbený teď mimochodem mírně odbočím ale 

vrátím vrátím se zpátky odbočím rok od roku přibývá další a další obcí, když jsme o tom roce 1990 začínal tak 

jsem byli široko daleko jediní, kteří ten masopust slaví a teď skoro v každé vesnici se nějaký masopust slaví, no 

slaví se proto, že za těch starých dob, kdy všechno běželo jaksi podle takové, řekl bych křesťanského kalendáře 

tak masopust masopust předcházel období čtyřicetidenního půstu ten zase tady předcházel Velikonocům tak 40 

dnů se s Velikonocemi křesťané dodrželi půst. To znamená, že nejedli maso jedli velmi střídmě pili vodu jedli 

chléb chb a podobně no a aby si to tady ještě před tím půstem, jak se patří užili, tak se právě slavíval masopust 

bylo to období veselosti radosti tancování a také snad to mohu říci obžerství prostě hodovalo se pilo se právě v 

očekávání toho dlouhého půstu a mimochodem také ještě rovnou jeden praktický důvod přes zimu, poněvadž 

naši předci byli vlastně až na výjimky ze selsko stavu v zimě se, jak známo, na polích nepracuje tak oni tu dobu 

využívali tedy samozřejmě nejen, ale také k tomu, aby si mohli užít radovánek. 

 

K tomu hodování samozřejmě patří také masopustní masky kostýmů se lidé převlékají a pro. 

 

Různých krajích různé jsou jiné tradice na Vysočině jsou jiné tradice na Chodsku velmi oblíbená a populární je 

Růžičková koleda na doudlebsku ale my tady jsme u Berounky tak jsme zjišťovali právě o těch pamětníků, když 

jsme obnovovali masopust po devětaosmdesátém co patří k tomu po berounského masopustu, jak jsme zjistili, 

že tady tradičně chodí vždycky čtyři masky, a sice medvěd meddi MEDDI meddi MEDDI apposti třeba za 
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nezametený chodník nebo za já nevím špinavá okna nebo za kouřící komín, a tak samozřejmě legrace. Tak 

policajt je důležitý a pochopitelně symbol toho masopustu samotná postava masopussta my mu říkáme 

masopusst jinde mu říkají třeba pronóbus nebo Bakus, tak ten je k tomu masopustu také potřeba, no a pak se to 

tedy různě obměňuje. Většinou to souvisí, řekl bych s moderními trendy nebo s trendy, které zrovna frčí, když 

třeba jsou já nevím populární mimoňové tak dorazí obyčejně někdo jako Mimoň, když jsou populární avataři, tak 

si avatar, ale většinou nechybí takové ty tradiční masky jako já nevím čert vodník tady jsou dneska taky 

rumcaismanko taky jsou tady medvěd jsem tady viděl ještě, kromě toho našeho jsem měl ještě dalšího medvěda 

kostlivci, a tak. 

 

Tak, já vás chviličku s, protože my se podíváme na tyhle masky to vlastně soubor masek, já vás malinko tady 

vyruším dobrý den a diváci určitě poznali slunce seno jahody známý seriál populární, takže proč jste se rozhodli 

právě pro massku z tohoto filmu. 

 

No takovým impulsem pro nás bylo, že je asi čtyřicáté výročí uvedení té první toho prvního dílu slunce ceny 

jahody v kinech, tak jsme říkali, že letos známe slunce seno jahody. Tak. 

 

Předpokládám, že masky jsou výroby. Zcela určitě. Budete tady předvádět i nějaké divadelní představení? 

 

Ano, máme připravený tanec, který tančili. 

 

No. 

 

Je to tanec je to tanec a jestli se stane zázrak, tak se nám to podaří, ale já jsem se a že to dopadne dobře. 

 

Tak ve vašem případě se možná zázrak stane a nebude ani pršet, toho se taky všichni dneska obávají. Já vám 

děkuji a vrátím se k panu trdlovi, mám tady opravdu spoustu nejrůznějších různorodých masek a vy budete jako 

každý rok vyhlašovat také soutěž o nejlepší nebo nejkrásnější masku. Jaké masky obvykle uspí? 

 

Tak je to soutěž o nejhezčí nejkrásnější nebo nejoriginální masku jaké masky obvykle uspějí, no to je těžká 

otázka, protože já se záměrně hodnocení masek neúčastní, abych pak nebyl osočován, že jsem třeba někomu 

nadržoval, že jsem někoho známého třeba upřednostnil, takže já nehodnotím na to, tady máme lidi rozptýlené v 

davu, ale pokud bych to měl tak jako třeba nějak zobecnit, tak velmi často uspějí masky kolektivní masky, které 

jsou takové, řekl bych, mají nějaký takový větší smysl nějakou jakoby myšlenku. 

 

Jak bude vypadat masopustní průvod, budete obcházet 40 domů. Povězte, jak to obvykle tady chodí. 

 

No my budeme obcházet nejen 40 domů, budeme obcházet celou vesnici, takže těch domů bude několik set, ale 

dostanete něco dobrého. Ano je pravda, že je pravda, ano, to je pravda, že většinou kolem 40 někdy i víc domů 

nám připraví nějaké pohoštění občerstvení, takže až tady vyhlásíme tu nejkrásnější masku nejoriginálnější, tak s 

muzikou a s těmi čtyřmi hlavními, jak jsme tady jmenoval medvěd medvědaář z policajt a masopust. 

Samozřejmě kdokoliv další se přidá i vítán, tak vyrazíme na obchůzku psí, a právě budeme hrát budeme dávat 

pokuty policajt, no a za odměnu, v uvozovkách nás budou místní. Doufejme teda já doufám, že to nezakřiknu 

hostit jako každý rok. Zatím jsme se tady v těch předchozích 33 letech nikdy tedy nezklamali, vždycky jsme byli 

pohoštěni, řekl bych královsky, tak se těšíme, zda to vydrží i letos těšíme se na koblížky na škvarkové placky. 

Těšíme se na různá pečená masa, těšíme se na šišky koblihy. Uvidíme. hospodyně už od půlnoci určitě pekkli 

vařily atd. atd. nicméně dnešním dnem masopust tady v Zadní Třebani nekončí, co se bude dít zítra a pak ještě 

dál.Ano masopust nekončí dnes nejen Zadní Třebaní masopust končí správně masopustním úterkem, což letos 

tedy vychází 19 20 22 tuším 19 21 dvacátého prvního v úterý vyvrcholí v půlnoci masopust a začne tedy 

škaredou středu toho čtyřicetidenní období půstu. Ale vy jste se zeptal, co bude se dít ještě tady, takže my až 

dojdeme s průvodem, tak se vrátíme sem zpátky do centra a budeme tedy ještě vyhrávat v místní restauraci 

takové sousedské posezení se zde bude dít, jak dlouho vydržíme a jak dlouho vydrží návštěvníci, no a zítra to je 
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tady taková klasická tradiční tečka zatím po berounským masopusstem zadní třebáni, tak se bude konat 

masopustní dětský karneval, takže ve 14 hodin ve hodin odpoledne tedy ještě se svého masopusstního Veselí 

dočkají i malí obyvatelé zadní třebaáně a okolí. 

 

Takže, pokud to někdo nemá daleko, tak určitě a. 

 

Vyhlašujeme nejkrásnější a nejoriginálnější dětské masky. I tam je připravená spousta her pro děti soutěží 

radovánek, také dětská tombola, takže se děti mají na co těšit. 

 

Odhaduju, že náměstí už je téměř zaplněné, takže se změnilo k nepoznání další a další lidé přijíždějí jenom 

připomeňte, v kolik vyjde tedy průvod, pokud by se někdo chtěl zapojit do průvodu. 

 

Ano, teď v 11 hodin tedy začne takový komponovaný program, kde vystoupí různé různé soubory dětská ledová 

m muzikek Notičky, taneční soubor proměny, místní pěvecký třeba sbor divadelní spolek z osova Kos OS. Pak 

tedy pochováme toho masobusta a zhruba ve 12 hodin a 30 minut vyrazí průvod na obůzku ještě předtím tady 

ještě přijedou koně s kočárem a budou tady vozit po návsi děti takové projížďky se budou odehrávat, takže v půl 

půl jedné přibližně vyrazí průvod na obůzku. Zadní. 

 

Třebaní, tak já vám mockrát děkuji za rozhovor a přeji hezký masopustní. 

 

Den. Díky a držte nám palce, ať nezmokneme, ať to všechno vře. 

 

Budeme určitě držet palce, teď, tedy ze zadní třeba někde právě probíhá velmi slavný poberounský masopust, 

takže, pokud to nemáte daleko, přijeďte se podívat. Bude to tady trvat až do večerních hodin a jak jsme slyšeli 

masopust bude na návsi v Zadní Třebani pokračovat. Zítra. 

 

Blížíme se ke konci dnešního studia šest víkend ještě předtím ale stihneme ještě jednu víkendovou pozvánku, 

konkrétně se vydáme na zámek Veltrusy, kde se koná výstava laboratorium, no a víc o ní už Pavel Etzler 

kastelán státního zámku Veltrusy dobré dopoledne. 

 

Dobré dopoledne přeju. 

 

Tak co přesně máte pro návštěvníky připraveno, co se skrývá pod termínemem laboratorium. 

 

Laboratorium nebo též CH laboratorium památkové péče je takové nahlédnutí, jak se říká, pod pokličku takového 

běžného provozu zámku, ale i vlastně velkých oprav a my se tady věnujeme tomu pohledu od toho okamžiku, 

kdy jsou památky různě poškozovány, degradovány jakýmikoliv typy, ať už jsou to já nevím, plísně dřevokazné 

houby. U nás samozřejmě povodně letos bude desetileté výročí povodní 2013 a věnujeme se tomu, jak ty 

poškozené památky potom pro pro, takže jsou tady k dispozici, například i velmi pokročilé mikroskopy, které umí 

pracovat i s ultrafialovým světlem s fračerveným zářením, a tak dál, a tak dál. Je tady možnost vyzkoušet si práci 

restaurátora při sestavování rozbitého předmětu předmět není rozbitý je schválně tak udělaný, aby se dal 

sestavovat a samozřejmě se věnujeme i tomu, co se vlastně na památkách děje v době, kdy jsou pro 

návštěvníky zavřené, jaká je péče, jak o ty samotné budovy, tak samozřejmě i o ten kulturní mobiliář, to 

znamená o ten nábytek, porcelán, sklo, kovové věci, různé komody, a tak dál. 

 

Jak je to se vstupným je potřeba ho kupovat nějak v předstihu online nebo stačí až na místě? 

 

Stačí až na místě v předstihu je to samozřejmě lepší jistější, ale stačí až na místě a doporučujeme spojit tu 

návštěvu laboratoria i s okruhem aristokracie, začátek konce, protože při absolvování této prohlídky je potom to 

laboratorium součástí. 
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Říká Pavel Etzler, kastelán státního zámku Veltrusy. Díky za pozvánku, ať se akce vydaří. Hezký den. 

 

Děkujeme, na shledanou. 

 

Trochu navážeme zimní turistická sezóna je v plném proudu, jak s návštěvností hor zahýbaly jarní prázdniny, 

které podle jednotlivých okresů probíhají až do 19. března, a když máme zimu teď jako na houpačce, co se dá 

na horách dělat, když roztaje sníh. Odpovědi zná ředitel České centrály cestovního ruchu CzechTourism Jan 

herge dobré ráno přeji. 

 

Dobré ráno. 

 

Jakou zimní sezónu hlásí tuzemští provozovatelé ubytování i vlekaři spíše dobrou nebo horší. 

 

Průměrnou není po třech letech covidu samozřejmě není to ta nejlepší sezóna. Na druhou není to ani ta nejhorší 

vlastně nejvíc zábavy vlekařům přidělala ta vánočně lednová obleva, ale protože ve všech střediscích skoro už 

máme technické zasněžování, takže to zvládli já, myslím si, že sezóna bude průměrná. 

 

Já jsem se dívala na vaše stránky během jarních prázdnin letos největší zájem o Liberecký kraj znáte důvody. 

 

Jizerské hory a Krkonoše to znamená velká známá střediska ubytovací kapacity samozřejmě hned v závěsu je 

Královéhradecký kraj Krkonoše. Plzeňský kraj se Šumavou, to znamená ta místa, kde jsou známá lyžařská 

střediska, tak to samozřejmě vedou. 

 

A když bychom to právě takto vzaly, tak to jsou tedy Jizerské hory Krkonoše Šumava, jak to pokračuje Krušné 

hory? 

 

Krušné hory určitě ve srovnání s minulostí výrazně vystoupaly, jak, jak Jeseníky, tak Krušné hory. Tam jsou 

obrovská práce nejdelší sjezdovka teďka lázeňská v Jáchymově, která vlastně propojuje lázeňský Jáchymov s 

Klínovcem, v Jeseníkách taky do navíc ještě trošku se zkrátily cesty díky dostavbám, například d3355, takže 

doopravdy, myslím si, že české hory v letošním roce nabízí spoustu zážitků. 

 

Jak je to s finanční náročností, co třeba ceny letošních skipasů ubytování hodně to vzrostlo? 

 

Ceny skipasů vzrostly ale méně než inflace. To znamená, pokud si vezmeme, o kolik vzrostly všechny ceny, tak 

ceny skipasů vzrostly někde pro průměru kolem 10 %, co je třeba říct, že už hodně středisek nabízí tzv. 

dynamické ceny. To znamená, pokud si zákazník ty skipasy objedná včas dopředu, tak může dostat velmi 

zajímavou cenu. Já jsem se díval před nějaký měsíc dva měsíce před Silvestrem na ceny ve Špindlerově Mlýně 

a byly vlastně pod 700 Kč někde mezi myslím, že 650 a potom, když jsem se díval jen tak vlastně ze zájmu 

přímo třicátého nebo 31. 12. tak už to bylo přes 1 000 Kč, takže doopravdy včasným včasnou rezervací. Přes 

online člověk může ušetřit hodně zajímavé peníze. 

 

Právě jak pevnou součástí už je ta online technologie jaksi propojená s tím pobytem na na všechno už si člověk 

může zařídit, aniž by tam de facto stál někde. 

 

Tak to si myslím, že jsou střediska, kde už vlastně nemůžete nemůžete nemusíte stát žádnou frontu, maximálně 

si musíte sednout a počkat si na to, než vám přinesou polívku, jinak skipasy se dají objednat online. Dokonce v 

jednom středisku už dokonce si je dají stáhnout do mobilu. Pohybvé ceny samozřejmě i v restauracích 

digitalizují, takže já si myslím, ubytování jsou dokonce bezdotykové recepce, takže pokud někdo má třeba 

nechce potkávat lidi, tak si myslím, že na horách už se dá plně digitalizovaně užít. Dovolená. 

 

Pokud teď sněhu ubývá, i když zase v neděli má sněžit, tak obecně jaké další aktivity lze provozovat na horách v 
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zimě, když zrovna třeba sníh není úplně v pořádku. 

 

Já už jsem zmínil lázeňskou sjezdovku, tak, která vede až do lázní, takže já si myslím, že tzv. ze sjezdovek do 

lázní, tak je velmi zábavná aktivita, protože propojení teplé vody a lyžování to a nejsou to samozřejmě jenom 

Karlovy Vary, respektive Jáchymov, ale jsou to třeba já Lázně v Libereckém kraji. Spousta lázní, to znamená 

doopravdy to je za pro pro pro na Dolní Moravě vzrostl loni postavili Sky Bridge nejdelší nejdelší vlastně visutý 

most na světě, který je otevřený i přes zimu. To si myslím, je taky aktivita velmi zajímavá zejména třeba, když 

fouká nebo když se nějaké hezké počasí, takže myslím si, že těch zážitků je tam velká spousta na českých 

horách se zákazníci nenudí. 

 

Co bobové dráhy. 

 

Bobovky fungují fungují dokonce i takovéto klasické sáňkování bobování na sněhu, anebo potom to technické, 

pokud jedete do Jizerských hor, tak je vlastně iqlandy a iqland v Liberci, takže doopravdy, myslím si, že zákazník 

si může vybrat podle toho, jestli má děti nebo naopak se chce odpočívat a relaxovat, tak si může vybrat správné 

z pohoří a správné středisko. 

 

Teď pohled, jak hodně zahraničních turistů navštívilo nebo je aktuálně na českých horách, já vím, že ty celkové 

celková čísla budete mít až na konci sezóny, ale už teď, jak se to jeví. 

 

Samozřejmě zajímavá čísla jsou z Polska z Německa, to jsou ty vlastně hlavní návštěvníci, který zásobují české 

hory kromě Čechů, zejména Jeseníky právě Králický Sněžník nebo Krkonoše, to ty jsou vlastně v dnešní době 

už nějakých 30, 40 % závislá na polských turistech, co se týká buď Lipna Šumavy nebo Krušných hor, tak tam 

naopak je větší podíl německých holandských turistů. 

 

Jakou kampaň třeba má CzechTourism v zahraničí, na co lákáte v souvislosti s českými nebo s pobytem na 

českých horách? 

 

Já jsem chtěl zmínit českou kampaň nazý. 

 

Jáe. 

 

A klasicky prostě lyžování za výhodnou cenu, protože doopravdy, pokud se balíček to znamená, včetně 

ubytování, ale třeba i pití a doprovodných aktivit, tak, i když se nám to zdá možná drahé, tak české hory jsou 

stále výhodnější než ty zahraničí a, zejména pokud započtete třeba výuku, to znamená instruktory půjčovnu, tak 

tam doopravdy ceny jsou výhodnější, takže v zahraničí lákáme zejména z okolních zemí, a právě dobrá 

vybavenost dobré služby, co se týká domácího trhu, jestli teda můžu odpovědět, tak vlastně my jsme se ve 

spolupráci s asociacemi rozhodli, že se pokusíme podpořit to lyžování po jarních prázdninách, protože Vánoce 

Silvestr, jarní prázdniny, to jsou české hory plné, ale vlastně mnoho lidí ve městech zejména si neuvědomí, že 

podmínky na českých horách jsou výborné i po půlce po půlce března, takže jsme přišli s kampaní březovky. 

Pokusíme se zavést nový termín, jako máme jarňáky, tak se pokusně zavést nový termín do českého jazyka v 

březovky a rádi bychom právě nalákali na, že se bude dát lyžovat až do Velikonoc, že doopravdy sněhové 

podmínky budou kvalitní a že si to můžou užít, a právě i se sluníčkem. 

 

Já jsem zaznamenala, že česká centrála Če cestovního ruchu má i historicky první podcast, tak nás pozvěte, co 

se na něm dozvíme. 

 

Zrovna včera jsme natáčeli s Katkou Neumannovou olympijskou vítězkou, ale i prezidentkou právě asociace 

horských středisek a téma bude samozřejmě aktuální zimní sezóna zasněžování ekologičnost, protože jsme si 

mluvili jsme o tom, že vlastně, jedna z hlavní dezí českých hor je, že vlastně to je méně vlastně, dejme tomu, 

ekologicky. 
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Zanecháme menší stopu. 

 

Přesně tak, protože 60 % vlastně té stopy zanechávají turisti příjezdem, takže když jedete někam do Rakouska, 

tak samozřejmě zanecháte až dvojnásobně či trojnásobně větší stopu, takže i o jsme se bavili a samozřejmě to 

uvidíte na CzechTourism cz nebo na kudyzondy. Cz. 

 

No a pohledem na hory se loučíme z dnešního studia šest víkend je to všechno. 

 

Děkujeme vám za pozornost přejeme zbytek víkendu, na shledanou. 

 

Přidám ještě zprávy v 11 hodin dobré dopoledne při ranní nehodě na dálnici D1 zemřeli podle hasičů dva lidé ke 

střetu dodávky s přívěsem a kamionu, který následně následně hořel došlo před Měřínem na Žďársku ve směru 

na Brno řidiči stále neprojedou a musí využít objízdné trasy přes Velký Beranov zásah u havárie si nakrátko 

vypadá vyžádal taky zastavení provozu ve směru na Prahu.Ostravský primátor Tomáš Macura cítí, že má od 

zastupitelského klubu hnutí ANO podporu pro setrvání ve funkci, řekl to v interview ČT24 s tím, že za ním stojí 

většina členů zároveň dodal že část zastupitelů má obavu z případných postihů, kdyby takovou podporu vyjádřili 

veřejně jakoukoliv formu nátlaku, ale v týdnu odmítl volební manažer hnutí Jan Richter, který do Ostravy přijel 

situace v tamní organizaci ano je napjatá od pondělí, kdy Macura po déletrvajících sporech ukončil své členství v 

hnutí. 

 

My vyjádřila významná většina členů podporu my jsme se domluvili, že to číslo nebudeme zveřejňovat, ale je to 

teda většina členů klubu, no a ta část členů, která my tu podporu nevyjádřila tak aspoň významná část z této 

množiny to odůvodnilo slovy, že tedy si mé práce váží ale má obavy z toho co by se dělo, kdyby mi tu podporu 

vyjádřili a co by se dělo 
 

 

 

Ranní vysílání  
ČT 24 | 18.02.2023 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

MLUVČÍ  

Lepenkou na něj jsou docela detaily a nikdy tam ta lepenka není vidět. My jsme chtěli Žižku zamlada, hlavně 

jsme dávali důraz na tu patinu, jako že tam žili a nevím nemyli se. 

 

C cítí pořádnýho. 

 

Chlapa. Já jsem říkala, že to musí smrdět i z obrázku. 

 

Děsnej smrad skoro, jak tvý nohy. 

 

Já si prostě myslím, že byl strašnej frajer, on patří mezi 10 světových vojevůdců, který nikdy v životě neprohráli. 

 

By. 

 

Přesně v půl osmé pokračujeme zprávami dobré ráno zvolený prezident Petr Pavel pokračuje v programu v 

rámci mnichovské bezpečnostní konference už za necelou hodinu se sejde s polským prezidentem Andrzejem 

Dudou. Odpoledne má jednat s předsedou ukrajinského parlamentu s některými evropskými politiky se Pavel 
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sešel už včera mluvil lídryní s běloruské opozice Svjatlanou Cichanouskou britským ministrem obrany nebo 

francouzským prezidentem Emmanuelem Macronem. 

 

Bylo mi potěšením vážený generále Pavle myslím na pouta, která spojují Českou republiku a Francii. Dále je 

posílíme myslím rovněž na vaše hrdinství, když jste v roce 1993 zachránil 53 francouzských vojáků, kteří se ocitli 

pod palbou v bývalé Jugoslávii přátelsky a s úctou. 

 

Bezpečnostní konferenci v Mnichově využívají i další politici k individuálním jednáním debatuje se nad schůzkou 

ministrů zahraničí Spojených států a Číny vztahy obou zemí, poznamenal přelet a následné sestřelení čínského 

balonu. Wang i už včera jednal třeba s německým kancléřem Olafem scholzem.Primátor Ostravy Tomáš Macura 

cítí, že má od zastupitelského klubu hnutí ANO podporu pro setrvání ve funkci, řekl to v interview ČT24 s tím, že 

za ním stojí většina členů. Zároveň dodal, že část zastupitelů má obavu z případných postihů, kdyby takovou 

podporu vyjádřili veřejně jakoukoliv formu nátlaku, ale v týdnu odmítl volební manažer hnutí Jan Richter, který do 

Ostravy přijal. Situace v tamní organizaci ano je napjatá od pondělí, kdy Macura po déletrvajících sporech 

ukončil své členství v hnutí. 

 

My vyjádřila významná většina členů podporu my jsme se domluvili, že to číslo nebudeme zveřejňovat, ale je to 

teda většina členů klubu, no a ta část členů, která mi tu podporu nevyjádřila, tak aspoň významná část z této 

množiny. To odůvodnilo slovy, že tedy si mé práce váží, ale má obavy z toho, co by se dělo, kdyby mi tu podporu 

vyjádřili a co by se tak probíhá tady jakýsi nátlak na členy našeho zastupitelského klubu nátlak z vedení hnutí 

ANO. Jakkoliv je toto místopředsedy hnutí zpochybňováno, tak se to děje a naši lidé mají obavy. 

 

Odstávka v kolínské toyotě bude částečně pokračovat 27. února se mají linky znovu rozběhnout. Do plného 

provozu se ale zatím automobilka nevrátí. Podle tamních odborářů totiž nebudou ani začátkem března dodávky 

dílů stoprocentní. Odstávka kvůli jejich nedostatku začala 1. února a zaměstnanci, kterých tam pracuje přes 3 

500 během ní pobírají 80 % průměrného platu.Začíná hlavní část karnevalu v brazilském Riu de Janeiru. Ulicemi 

proudí skupiny tanečníků samby. Předvádějí své umění a extravagantní kostýmy. Tradiční přehlídka potrvá do 

25. února, očekává se, že se na ni přijdou podívat desetitisíc. 

 

Dobré ráno rychlobruslařka Martina Sáblíková obsadila ve finále Světového poháru v tomašově mazuském 

druhé. 

 

Místo k závodu na 3000 m a v konečném hodnocení dispciplíny se posunula na pátou příčku stejně jako minulý 

týden nestačila jen na Norku vikkundovou. 

 

To první druhý kolo jsme bylo nějak extra rychlý, ale pak to dopadla nějakým způsobem srovnalé dělala jsem si 

kola stejný, jak bylo důležitý, i když to poslední kolo už neměla úplně s sílu ale čas to bylo podobný, jak minulý 

týden, takže. 

 

Petr Mrázek zastavil na ledě Ottawy 28 střel a dovedl v NHL hokejisty Chicaga k vítězství 4. 

 

3 v prodloužení český gólman si připsal výhru. 

 

Poprvé od 19. ledna. 

 

Filip Chytil pomohl asistencí k vítězství New Yorku Rangers 54 po samostatných nájezdech. 

 

V Edmontonu. 

 

Na straně poražených. 
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Přihrál Connor McDavid na dva góly a je. 

 

Prvním hráčem, který nasbíral v sezóně 100 bodů za 42 gólů a 59 asistencí lídr produktivity potřeboval k 

překonání trojciferné hranice 56 utkání. 

 

Hokejisté. 

 

Hradce Králové vyhráli po osmé v řadě v rámci sedmačtyřicátého. 

 

Kola Tipsport extraligy otočili vývoj utkání s Třincem a zdolali ho 2. 

 

1 oceláři šli do vedení ve třicáté druhé minutě po individuální akci Samuela Bučka hosté se gólově probudili až v 

závěrečné třetině nejprve v čase 40 25 vyrovnával Lukáš Cingel v padesáté čtvrté minutě otočil vývoj utkání 

Radovan Pavlík oceláři doma padli 12 Hradec prodloužil sérii výher na osm zápasů, čímž vytvořil klubový rekord. 

 

Hokejisté Vítkovic porazili Pardubice 41 a na druhém místě tabulky snížili ztrátu na Dynamo pět kol před koncem 

základní části na 12 bodů Kladno Plzni a opustilo poslední místo tabulky, na které se propadly České Budějovice 

judistka Renata Zachová obsadila sedmé místo na turnaji grandslamu v Tel Avivu je to zatím nejvýraznější 

výsledek českého týmu, který je oslabený o zraněného Lukáše Krpálka. 

 

Po grandslamu v Tel Avivu se judistka Renata Zachová může chlubit velkou výdrží během čtyř zápasů místo 

standardních 16 minut nebo i méně v případě rychlého iponu jich strávila na tatami 26 nejvíc v tomto duelu, ve 

kterém na konci normální čtyřminutovky vyklouzla maďarce odbasové z nebezpečného držení a duel se natáhl o 

dlouhé prodloužení ani v něm juristky nepředvedly bodovanou techniku ale ezbasová dostala třetí napomenutí. 

 

Národní park Niokolo coba v Senegalu plošně vůbec největší chráněná rezervace v západní Africe, tak právě 

toto místo je už od roku 2018 cílem výzkumné skupiny vědců a studentů z Jihočeské univerzity. Zajímají je 

zaniklé osady, které museli lidé opustit právě kvůli vytvoření této rezervace v roce 195 současné i v zaniklé 

vesnice jsou sondou do původního způsobu života místních obyvatel, který praktikovaly poslední stovky let 

podrobnosti se teď přímo ze Senegalu dozvíme od odborníků Terezy majerovvičové archeobotaničky a Jaromíra 

Beneše archeobotanika archeologa dobrý den vám přeji oběma. 

 

Dobrý. 

 

Den tak já vám budu klást otázky vy si přeberte kdo na co odpovíte, protože nevím na co kdo vlastně jste větší 

odborník, proč jste se třeba rozhodli vypravit se právě do této oblasti vlastně úplně na počátek, jak jste se o ní 

dozvěděli. 

 

Tak my jsme se. 

 

Dověděli tuhle informaci od. 

 

Pronnetlopy darbyho Senegalu, a právě to má velmi co dočinění s národním parkem okolo Koba, kde zjistila, že 

tam je několik desítek zaniklých vesnic a oslovila nás jako archeologie archeobotaniky, jestli by nás to 

nezajímalo k výzkumu, takže my jsme si napsali nějaké granty máme Erasmus plus Tereza měla grant naší 

univerzity a teď jsme tady vlastně na čtyři lidi na výukové expedici, která se přímo v terénu zabývá tou 

problematikou a zároveň se navzájem se Senegalci vyučuje v některých věcech. 

 

Vy v těch místech zaniklých sídel odebíráte vzorky půdy sledujete tam další věci tak mi to trošku popište, co je 

přesně jaksi podstatou vaší práce. 
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Tak. 

 

My vlastně nesledujeme jenom archeologizaci a zánik těch opuštěných vesnic ale jde nám i o to sledovat jakej 

impakt v životním prostředí zanechávají lidský aktivity a ten impakt bývá dost významnej a například sledováním 

některýho navýšení konkrétních prvků jako fosfor nebo dusík. My pak můžeme třeba v těch zaniklých vesnicích 

sledovat i strukturu a třeba identifikovat zaniklá pole nebo pastviny, a když to propojíme ještě poznatky s o a 

etnobotanickými etnobotanickými a o tom využití konkrétních druhů, který jsou druh dřevin, který jsou spojený s 

vesnicema, tak my vlastně na základě distribuce těchhle těch druhů můžeme tušit jaká ta struktura vesnice v 

minulosti byla a jaký bylo využití tý krajiny. 

 

Jak ty místní lidi ovlivnilo to, že se museli stěhovat. 

 

Byla to razantní změna a samozřejmě velká rána pro obyvatele, protože se bavíme o usedlých zemědělcích a ti 

mají velmi silnou vazbu k místnímu vlastně k tý jejich oblasti, kde v podstatě pokračujou tradici předků, která a ta 

tradice se předávala po například, jedna z nejstarších vesnic, která takto byla opuštěna a která v tradici je 

dokonce vnímána jako království. Byla založena už v jedenáctém století podle písemných pramenů, takže ta 

tradice je tam dlouhodobá a vlastně najednou se ti lidé museli přesídlit za hranice parku, a to často tak, že buď 

museli založit nový vesnice, anebo se.Přizpůsobit podmínkám obyvatel už žijících vesnic na periferii parku a tím, 

že se navýšil počet obyvatel na periferii parku a vznikly tam hranice parku, tak se vlastně zmenšila zemědělská 

půda prostor pro zemědělskou půdu a teď se vlastně potýkají s tím, že často je problém uživit všechny ty 

obyvatele ale správa parku o tom ví a snaží se momentálně dojít k nějakýmu kompromisu i v podobě udělování 

různých výjimek a podobně. 

 

Samozřejmě i obrázky, které tu máme fotografie hodně napoví nicméně ještě když byste to měli dokumentovat, 

jakým způsobem třeba známým nám z Evropy z minulosti by se tam ten tamní život dal srovnat. 

 

No my si musíme uvědomit, že vlastně Evropani zastihli v západní Afriku ve stavu pokročilé doby železné a 

tenhle tradiční způsob života se v té materiální kultuře udržel vlastně celých posledních 2000 let až, řekněme, do 

doby pokročilé francouzské kolonizace a my jsme měli už před pěti lety, kdy jsme tady byli poprvé na expedici 

unikátní vidět ty vesnice daleko jakoby autentičtější s prvky materiální kultury, která vlastně připomíná tu 

vyspělou dobu železnou, takže to to je pro. 

 

Si stále ve svém způsobu života i teď zachovávají prvky tzv. animistické víry. Co přesně to je, jak tedy žijí v co 

věří. 

 

No jedno vlastně víra v to, že v duchy, kteří sídlí v přírodních objektech, například ve stromech v kamenech, ale 

třeba i i může sídlit ve včelách a v podstatě ten duch má tu funkci ochranné, ale i určitýho pomocníka, kdy v 

podobě rituálů a obětin lidé žádají ducha o pomoc třeba s uzdravením nebo s ochranou vesnice v případě 

konfliktů nebo často se to týká i žen a plodnosti a ty obětiny mohou být například rýže, ale i taky Kohout nebo 

koza a a podobně. Některé s tím pardon. 

 

Ne, omlouvám se pokračujte. 

 

No s tou v přírodní síly dost úzce souvisí i respekt k tý přírodě, a to je vlastně krásně vidět i na zachovaný 

struktuře těch vesnic a vůbec na tom, jaký, jaký druhy těch stromů tam jsou a jak velký a dominantní ty stromy 

jsou, protože vlastně ti aninymisté asi, například bao baby cejby dost silně chrání a nesou k nim velký respekt, 

takže i v těch zaniklých vesnicích stále narážíme na tyhle ty dominantní stromy uvnitř toho prostoru vesnic. 

 

Spolupracujete i s odborníky z místní senegalské univerzity, tak jak ta spolupráce probíhá, co se učí oni od vás, 

co naopak vy od nich. 
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No je to naprosto zásadní, protože bez jejich pomoci bysme vůbec nemohli nic dělat. My neznáme místní jazyky 

nebo jenom z nich pár slov, ale máme skvělé mladé vědce, kteří jsou s náma od počátku v tom projektu, 

například idrisamannka, který k nám zase přijede na jeden semestr do Čech. Spolupracujeme s dakarskou 

univerzitou, která je nejvýznamnější univerzitou celé západní Afriky a připravujeme řadu grantů, a to je na tý 

univerzitní úrovni. To je jako velmi dobré a máme i skvělou spolupráci s národním parkem, zajímáme, 

žeinvestujeme svůj čas a energii do zajímavého výzkumu a pomáhají nám, jak můžou. 

 

No a ještě se právě doptám na ten Národní park kromě vašeho výzkumu. Máte šanci se tam projet, něco jste 

viděli nějaký zážitek, takový ten emoční třeba? 

 

Tak určitě. 

 

Měli jsme možnost podívat se i do centra Národního parku, samozřejmě pro nás velký zážitek je setkat se 

různými zvířaty antilopami a slyšet v noci. Řev lva, to je prostě pro nás dobrodružství. To určitě, ale asi emoční 

zážitek, emotivní zážitek, hlavně srovnání srovnání, jak významně se mění ta kultura a ty tradice v těch 

tradičních vesnicích. Vlastně jsme měli trošku.Takovou pauzu byli jsme na na předposlední expedici v roce 2019 

a teď jsme se po covidu a podobně vrátili zpět po těch třech a půl letech zhruba. A ta změna je hodně razantní 

vlastně těch tradic ubejvá mění se mění se i struktura těch vesnic a jenom za těch, co ty 3,5 roku se toho 

změnilo strašně moc, a právě proto je vlastně hodně významný dokumentovat ještě ty zbytky zbytky. Co 

můžeme co můžeme zaznamenat a hlavně třeba i ta etno botanická znalost, která už vlastně se předávala z 

generace na generaci a teď už se v podstatě předával jenom těm, kteří o to mají skutečný zájem, protože 

samozřejmě je tam velká urbanizace a ta nová generace se zaměřuje na něco jiného. Nejenom nach. 

 

Tereza majeročová Jaromír Beneš, velmi pěkně vám děkuji za rozhovor a hodně úspěchů ve vaší práci v 

Senegalu. Na shledanou. 

 

Moc děkuju. 

 

Jako už tradičně vám v rámci sobotního studia šest nabídneme také několik víkendových pozvánek na různé 

kulturní akce. Teď vás proto pozveme do Brna. Slaví tam už dvacátý ročník Mezinárodního dne průvodců, no a 

víc o něm s Marinou Sedlákovou právě z asociace průvodců. Dobré ráno. 

 

Dobré ráno z Brna přeji. 

 

Tak co jste si pro příchozí připravili, v kolik hodin hodin prohlídky začínají. 

 

Ano Mezinárodní den průvodců v Brně je vlastně velice prestižní a žádanou vlaštovkou takovou před začátkem 

turistické sezóny a téměř od začátku se koná vlastně tento den. Díky velmi dobré spolupráci asociace průvodců 

a turistického informačního centra každý rok najdou zájemci mezi našimi prohlídkami si nějakou novinku, 

upoutávku nějaký nový nápad, a dokonce i nějaký interiérový bonbonek. To znamená, že do trasy je zahrnuta i 

Pronnetvostů a a různých záhad kuriozit, že témata prohlídek si volí průvodky sami. Některá stále žádaná se 

opakují, jako například je to právě historické Brno nebo je to Brno před 100 lety nebo je to prohlídka městské 

části Královo Pole nebo názvy ulic domovní znamení. Tato témata se v podstatě opakují, protože je na ně 

nejvíce nejvíce poptávek a novinek letos můžeme nabídnout, například divadelní tradice v Brně nebo příběhy v 

brněnských věznic nebo Brno za kolištěm. To znamená bývalá bývalý Josefov a možná ještě velice zajímavá 

prohlídka Masarykovy čtvrti s návštěvou Mahenova památník a jsou takové novinky v letošním roce. 

 

To byl vyčerpávající přehled možná ještě dodejme, jak je to se vstupným, jestli se lidé mají někde registrovat, 

jestli si mohou vstupné, případně zaplatit v předstihu online nebo až na místě. 

 

Vstupné máme velice symbolické a je to jenom díky tomu, že organizaci vlastně celé této akce řídí právě to 
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turistické informační centrum a počet účastníků jsme vlastně na ty prohlídky minimalizovali nebo omezili a jde 

vlastně o komfort těch platících zájemců a také o klasický průvodců v tomto zimním období. Proto jsme to tak 

museli naorganizovat a každý rok se spouští 1. února vlastně registrace na ty dané prohlídky, bohužel je to 

vždycky ve velice krátkém termínu. Zadané vyprodané vybookované, ale není potřeba houpat, protože všechny 

tyto prohlídky se potom opakují během celé turistické sezóny, to znamená během celého roku si můžete na tyto 

prohlídky. 

 

Přihlásit se se Marina Sedláková z asociace průvodců České republiky a vám děkuju za tuhle pozvánku, ať se 

akce vydaří. Hezký den. 

 

Hezký den vám všem. 

 

Trochu navážeme zimní turistická sezóna je v plném proudu, jak s návštěvností hor zahýbaly jarní prázdniny, 

které podle jednotlivých okresů probíhají až do 19. března, a když máme zimu teď teď jako na houpačce, co se 

dá na horách dělat, když roztaje sníh. Odpovědi zná ředitel České centrály cestovního ruchu CzechTourism Jan 

herge. Dobré ráno přeji. 

 

Dobré ráno. 

 

Jakou zimní sezónu hlásí tuzemští provozovatelé ubytování i vlekaři spíše dobrou nebo horší? 

 

Průměrnou není po třech letech covidu samozřejmě není to ta nejlepší sezóna. Na druhou není to ta nejhorší 

vlastně nejvíc zábavy vlekařům přidělala ta vánočně lednová obleva, ale protože ve všech střediscích skoro už 

máme technické zasněžování, takže to zvládli a myslím si, že sezóna bude průměrná. 

 

Já jsem se dívala na vaše stránky během jarních prázdnin je letos největší zájem o Liberecký kraj. Znáte. 

 

Jizerské hory a Krkonoše, to znamená velká známá střediska ubytovací kapacity samozřejmě hned závěsu je 

Královéhradecký kraj, Krkonoše, Plzeňský kraj se Šumavou, to znamená ta místa, kde jsou známá lyžařská 

střediska, tak ta samozřejmě vedou, a když. 

 

Bychom to právě takto vzaly, tak to jsou tedy Jizerské hory, Krkonoše Šumava, jak to pokračuje Krušné hory. 

 

Kruš určitě ve srovnání s minulostí výrazně vystoupaly, jak, jak Jeseníky, tak Krušné hory tam jsou obrovská 

obrovská práce. Nejdelší sjezdovka teďka lázeňská v Jáchymově, která vlastně propojuje lázeňský Jáchymov s 

Klínovcem, v Jeseníkách taky do navíc ještě sekrátily cesty díky dostavbám, například d d355, takže doopravdy, 

myslím si, že české hory v letošním roce nabízí spoustu zážitků, jak. 

 

Je to s finanční náročností, co třeba ceny letošních skipasů ubytování hodně to vzrostlo? 

 

Ceny skipasů vzrostly ale méně než inflace. To znamená, pokud si vezmeme, o kolik vzrostly všechny ceny, tak 

ceny skipasů vzrostly někde v průměru kolem 10 %, co je třeba říct, že už hodně středisek nabízí tzv. dynamické 

ceny, to znamená, pokud si zákazník ty skipasy objedná včas dopředu, tak může dostat velmi zajímavou cenu. 

Já jsem se díval před nějaký měsíc dva měsíce před Silvestrem na ceny ve Špindlerově Mlýně a byly vlastně 

pod 700 Kč někde mezi myslím, že 650 a potom, když jsem se díval jen tak vlastně ze zájmu přímo třicátého 

nebo 31. 12. tak už to bylo přes 1 000 Kč, takže doopravdy včasným včasnou rezervací přes online člověk může 

ušetřit hodně zajímavé peníze. 

 

Právě jak pevnou součástí už je ta online technologie jaksi propojená s tím pobytem na horách, co všechno už si 

člověk může zařídit, aniž by tam de facto stál někde. 
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Tak to si myslím, že jsou střediska, kde už vlastně nemůžete. Nemůžete a maximálně si musíte sednout a 

počkat si na to, než vám přinesou polívku, jinak skipasy se objednat online, dokonce v jednom středisku už 

dokonce si dají stáhnout do mobilu. Pohyblivé ceny samozřejmě i v restauracích digitalizují, takže já si myslím, 

ubytování jsou dokonce bezdotykové recepce, takže pokud někdo má třeba nechce potkávat lidi, tak si myslím, 

že na horách už se dá plně digitalizovaně užít. Dovolená. 

 

Pokud teď sněhu ubývá, i když zase v neděli má sněžit, tak obecně jaké další aktivity lze provozovat na horách v 

zimě, když zrovna třeba sníh není úplně. 

 

V pořádku, já už jsem zmínil lázeňskou sjezdovku, tak, která vede až do lázní, takže já si myslím, že tzv. ze 

sjezdovek do lázní, tak je velmi zábavná aktivita, protože propojení teplé vody a lyžování a nejsou to 

samozřejmě jenom Karlovy Vary, respektive Jáchymov, ale jsou to třeba jáské Lázně v Libereckém kraji. 

Spousta lázní, to znamená doopravdy to je pro proí, na Moravě vzrostl loni postavili Sky Bridge nejdelší nejdelší 

vlastně visutý most na světě, který je otevřený i přes zimu. To si myslím, že je taky zábavná aktivita velmi 

zajímavá zejména třeba, když fouká, nebo když když je nějaké hezké počasí, takže myslím si, že těch zážitků je 

tam velká spousta a českých horách se zákazníci nenudí. 

 

Co bobové dráhy nebo. 

 

Bobovky fungují fungují dokonce i takovéto klasické sáňkování bobování na sněhu, anebo potom to technické, 

pokud jedete do Jizerských hor, tak je vlastně iqland a iqland v Liberci, takže doopravdy, myslím si, že zákazník 

si může vybrat podle toho, jestli má děti nebo naopak se chce odpočívat relax, tak si může vybrat správné z 

pohoří a správné středisko. 

 

Teď pohled, jak hodně zahraničních turistů navštívilo nebo je aktuálně na českých horách, já vím, že ty celková 

čísla budete mít až na konci sezóny, ale už teď, jak se to jeví. 

 

Samozřejmě zajímavá čísla jsou z Polska z Německa, to jsou ty vlastně hlavní návštěvníci, který zásobují české 

hory kromě Čechů, zejména Jeseníky právě Králický Sněžník nebo Krkonoše, to ty jsou vlastně v dnešní době 

už v nějakých 30 40 % závislá na polských turistech, co se týká buď lip na Šumavy nebo Krušných hor, tak tam 

naopak je větší podíl německých a holandských turistů. 

 

Jakou kampaň třeba má CzechTourism v zahraničí, na co lákáte v souvislosti s českými nebo s pobytem na 

českých. 

 

Horách? Já jsem chtěl zmínit českou kampaň nazýváme březovky. 

 

Jsem se chtěla zeptat poslance. 

 

Semmering aktivit tak, i když se na to zdá možná drahé, tak české hory jsou stále výhodnější než ty zahraničí a 

zejména, zejména pokud započtete třeba výuku, to znamená instruktory půjčovnu, tak tam doopravdy ceny jsou 

výhodnější, takže v zahraničí lákáme zejména z okolních zemí, a právě dobrá vybavenost dobré služby, co se 

týká domácího trhu, jestli teda můžu odpovědět, tak vlastně my jsme se ve spolupráci s asociacemi rozhodli, že 

se pokusíme podpořit to lyžování po jarních prázdninách, protože Vánoce Silvestr, jarní prázdniny, to jsou české 

hory plné. Vlastně mnoho lidí městech zejména si neuvědomí, že podmínky na českých horách jsou výborné i po 

půlce po půlce března, takže jsme přišli s kampaní březovky. Pokusíme se zavést nový termín, jako máme 

jarňáky, tak se pokusíme zavést nový termín do českého jazyka v březovky a rádi bychom právě nalákali na to, 

že se bude dát lyžovat až do Velikonoc, že doopravdy sněhové podmínky budou kvalitní a že si to můžou užít, a 

právě se sluníčkem. 

 

Já jsem zaznamenala, že česká centrála Če cestovního ruchu má i historicky první podcast, tak nás pozvěte, co 
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se na něm dozvíme. 

 

Zrovna včera jsme natáčeli s Katkou Neumannovou olympijskou vítězkou, ale i prezidentkou právě asociace 

horských středisek a téma bude samozřejmě aktuální zimní sezóna zasněžování ekologičnost, protože jsme si 

mluvili jsme o tom, že vlastně, jedna z hlavních deviz českých hor je, že vlastně to je méně méně vlastně, dejme 

tomu, ekologicky. 

 

Zanecháme menší stopu. 

 

Přesně tak, protože 60 % vlastně té stopy zanechávají turisti příjezdem, takže když jedete někam do Rakouska, 

tak samozřejmě zanecháte až dvojnásobně či trojnásobně větší stopu, takže i o tom jsme se bavili a samozřejmě 

to uvidíte na CzechTourism cz nebo na kudyznudy. 

 

Cz tak děkujeme za pozvání Jan Herget, ředitel České centrály cestovního ruchu CzechTourism, ať se daří díky. 

Na shledanou. 

 

Děkuju moc za pozvání, hezké ráno. 

 

Pokračujeme zprávami. Dobré ráno počet obětí zemětřesení v Turecku a Sýrii přesáhl 45 000 přes 39 500 je z 

Turecka naděje na nalezení dalších přeživších se podle záchranářů blíží nule, ačkoliv i 278 hodin po samotném 

zemětřesení se jeden takový případ odehrál. Postižené regiony opouští zahraniční týmy doma už je i ten český. 

 

6. února čeští hasiči do tureckého a diamanu odlétali. Vrátily se po 11 dnech.Jejich práce na místě katastrofy 

nakonec přinesla vyproštění z trosek 78 obětí. Na záchraně dvou přeživších žen se čeští hasiči podíleli. 

 

Naše práce je vyprošťovat živé osoby primárně samozřejmě, ale když jsme zjistili, že ti místní obyvatelé si cení 

to, že jim vyprostíme ty mrtvé, tak samozřejmě je to určitá satisfakce pro nás, že jsme tady nebyli zbytečně. 

 

Viděl jsem na vlastní oči, jak vyprostili oběť a chovali se k ní, jako by to byl člen jejich rodiny. Viděl jsem, jak 

pláčou. Řekli mi, že by si přáli vyprostit jej živého. 

 

Jejich nasazení kromě místních ocenil i ministr vnitra Vít Rakušan a také 
 

 

 

Odpolední vysílání  
CNN Prima News | 19.02.2023 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

MLUVČÍ  

Uděláme vše pro to, aby zákon o důchodové reformě a nižší červnové valorizaci důchodů ve sněmovně neprošel 

šéf opozice Karel Havlíček v partii Terezie Tománkové hrozil, že ve sněmovně rozpoutají peklo. Ministr dopravy 

Martin Kupka ale oponoval, že právě hnutí ANO před lety otevíralo debatu o prodloužení odchodu do. 

 

Důchodu. A co tedy bude obstrukce spaní ve sněmovně spacáky ve sněmovně, co máme čekat? 

 

Karel HAVLÍČEK, 1. místopředseda hnutí, stínový ministr průmyslu a obchodu /ANO/  

Pekla, protože pro nás je to opravdu nepřijatelné, co. 
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MLUVČÍ  

To je peklo pojď mi to vysvětlit. 

 

Karel HAVLÍČEK, 1. místopředseda hnutí, stínový ministr průmyslu a obchodu /ANO/  

Peklo je to, že uděláme vše pro to, aby se to ve sněmovně takto neschválilo, protože se mění zákon za pochodu, 

a to je podle mého na ministře příště, až se vám to nebude hodit. Nám se ho. 

 

MLUVČÍ  

Rozebrat to co vy chcete dělat, co to znamená peklo, jak budete obstruovat, jaký máte plán, co tedy chcete. 

 

Karel HAVLÍČEK, 1. místopředseda hnutí, stínový ministr průmyslu a obchodu /ANO/  

Dělat? Tak pochopitelně uděláme všechno pro to, aby to v té sněmovně neprošlo. To znamená, budeme mluvit, 

budeme obstruovat. Já si myslím, že toto je zrovna situace, kdy to každý pochopí, protože vláda si nemůže dělat 

úplně co chce. 

 

MLUVČÍ  

Určitě nechceme a budeme apelovat na to, aby v tomto směru byla opozice výrazně odpovědnější. Koneckonců 

je možné se podívat na to, co říkala Alena Schillerová před lety před několika málo lety, kdy připouštěla a 

otevírala sama debatu o o prodloužení odchodu do důchodu. 

 

Právě proto, že máme volby za sebou, se vláda odhodlala k tomuto riskantnímu kroku, tak to odůvodnil politolog 

Lukáš Jelínek, změny, které plánuje vláda s politologem Lukášem Valešem se shodli na tom, že se jedná o 

částečný podvod na voličích. 

 

Drželi nás vlastně v neznalosti ještě pár měsíců, pravděpodobně kvůli prezidentské volbě, čili já už minimálně 

ten přístup, jaký vládní koalice s tím přišla. Považuju za velmi nestandardní a opravdu hovořím o podvodu na 

voličích. 

 

Toto je téma, které veřejnost může zajímat, také proto ho vláda otvírá v roce, kdy nás žádné volby nečekají v 

loňském roce nás, jak premiér, tak ministr financí ujišťovali, že důchodci se bát nemusí, protože valorizační 

schéma je jednou dané a funguje. Přitom už v loňském roce stát utrácel na daně na důchody navíc o nějakých 

29 miliard. Ovšem právě proto, že už máme loňské i letošní prezidentské volby za sebou, tak se vláda odhodlala 

k tomuto poměrně riskantnímu kroku a vůbec není jisté, jestli se jí podaří ten její záměr ještě v průběhu března v 

Poslanecké sněmovně prosadit, protože, pokud se to nepodaří během března, tak ještě ta červnová valorizace 

by by proběhla podle toho dosavadního. 

 

Schématu. Já rozumím tomu, že po těch loňských valorizacích je prostě problém v tom, že stát to stálo obrovské 

peníze, se kterými vládní koalice nepočítala, protože jejím snem je vyrovnaný státní rozpočet nebo aspoň 

částečně uzdravení veřejných financí. Problém je, že tenhle cíl byl příliš ambiciózní vládní strany vládní koalice 

slibovali, že ušetří 200 miliard na provozních výdajích státu. Od počátku jsme věděli, že to je nesmysl a že prostě 

bez zvyšování daní nebo jiných opatření to nebude možné. To je problém. Jednak samozřejmě sociální, protože 

důchodci jsou nejslabším článkem spolu s například matkami samoživitelkami a druhý problém samozřejmě je, 

že opravdu ty veřejné finance by měli uzdravovat především lidé s těmi vyššími příjmy. Máme nejnižšímu jednu z 

nejnižších firemních daní 19 % tady velký prostor ke zvýšení daní. Nehovoří se tady o dlouhodobé zavedení 

sektorových daní o zavedení daně z přesunu kapitálu z České republiky at, ale hovoří se o daních nebo jiných 

způsobech, jak uspořit, které prostě jdou na vrub těm sociálně nejslabším, a to je velmi negativní signál do 

společnosti, který opravdu, jak jste nastínil, může mít devastující důsledky pro podporu vládní koalice ze strany 

obyvatelstva. 

 

Dálniční známky v Česku zdraží v dnešní partii. To potvrdil ministr dopravy Martin Kupka z ODS. Podle něj je to 

nezbytné pro další investice. Nové ceny známek zatím neprozradil stejně tak, odkdy ke zdražení dojde. Stát pak 
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také připravuje vznik jednodenních známek. 

 

A co se týče dálničních známek, jejich cena se neměnila víc než 10 let, o tom se debatovalo už předchozí rok a 

také jsmepravovali možnost, jak to udělat, abychom se třeba vydali ve šlépějích Rakouska, které váže cenu 

dálničních známek k inflaci, protože samozřejmě rostou náklady na běžnou údržbu. Rostou samozřejmě i 

investice do dopravní infrastruktury v příštím roce se věřím, podaří otevřít dalších 100 km nebo dokonce více než 

100 km nových dálničních úseků a a a také přineseme jednodenní dálniční známku, a to všechno, bohužel musí 

znamenat zároveň zvýšení dálniční a jednodenní známku o tom povedeme. 

 

Český turista strhl lavinu v rakouských Alpách. Třiatřicetiletý muž se společně se třemi ženami vydal nahoru 

hohevarte, kterou chtěl sjet na splitboardu do údolí. Tím ale uvolnil lavinu, která ho následně smetla a vlekla asi 

300 m. Život mu zachránila včasná aktivace airbagu v lavinovém batohu. Zraněného muže vrtulník transportoval 

do nemocnice v insucku.Oteplení a déšť počasí o víkendu výrazně ovlivnilo podmínky pro asociace horských 

středisek Libor knot dobrý večer. 

 

Dobrý večer všem. 

 

Pane knote, jak zásadně teplejší a převážně deštivé počasí o víkendu změnilo podmínky pro lyžování u nás? 

 

Tak bylo to samozřejmě nepříjemné. Ta obleva trvala 2,5 dne od pátku do nedělního dopoledne. Nepříjemné na 

tom zejména to, že se to děje o víkendu, kdy samozřejmě ta návštěvnost je tradičně největší, nicméně až do 

čtvrtka se lyžovalo úplně v pohodě a myslím, že byť to samozřejmě ovlivnilo ten přírodní sníh kolem, který různě 

byl 40 až třeba 100 cm, tak teď samozřejmě jeho míň, ale ty podmínky na sjezdových tratích to až tak zase 

nezasáhlo, tam je pořád okolo 40-80 někde i víc centimetrů sněhu, takže sjezdovky jsou určitě v pořádku a 

doufejme, že se to zase teď otočí a už, jak dneska začalo mrznout, tak to bude i trend v dalších dnech. 

 

To znamená výhled na další lyžování a vyžití na horách pro následující dny a týdny. Zůstává. 

 

Dobrý já. 

 

Myslím, že určitě dobrý, protože, jak říkám, ty sjezdové tratě jsou úplně v pořádku až na drobné výjimky. 

Opravdu spíš výjimky jedou naprosto všechny areály, ty větší mají k dispozici téměř 100 procent svých 

sjezdových tratí a i ta návštěvnost je dobrá. Obecně myslím, v únoru, jak tím, že jsou české prázdniny postupně 

jarní, tak i samozřejmě ty okolní země přijíždí do pohraničních hor, takže návštěvnost je dobrá lidi si to užívají a 

bohužel nám to teďka, jak jsem říkal, nevyšla na víkend, ale ta předpověď si myslím, že je docela rozumná, 

protože důležité je, že na horách i nadále by v noci mělo být pod nulou, což je zásadní pro udržení dobré kvality 

těch sjezdových tratí. 

 

Jsme ve druhé polovině února, jak zatím hodnotíte tuto zimní sezónu, prosím, stručnou odpověď. 

 

Řekl bych s opatrným optimismem. Nebylo to dobrý v lednu, ale doufáme, že se to na konci února v březnu ještě 

vylepší. 

 

Říká Libor knot, prezident asociace horských středisek. Díky, že jste byl s námi ve vysílání. Hezký den. 

 

Hezký den i vám děkuji, na shledanou. 

 

Vám děkuji za pozornost. Za chvíli už následuje Showtime magazín, tak si na něj počkejte pěkný. 

 

Dobrý večer, začíná Showtime magazín, což je již tradičně takový souhrn z celýho týdne nejlepších reportáží, o 

který jste možná přišli, anebo si je prostě jenom chcete z zeptat zopakovat, a protože jsem tady s vámi celý 



18/23   © 2023 NEWTON Media | www.newtonmedia.eu |  

týden poctivě od pondělka byla tak můžu konstatovat, že jedna z nejlepších věcí byla. Rozhodně Bára Basiková 

její šedesátiny a svělej rozhovor v posteli a ten si dáme jako první. 

 

V posteli jsem ještě rozhovor nedělala v posteli s Bárou baru to je neuvěřitelný, jak ty vypadáš, a to dneska s 

tebou mám dělat narozeninový rozhovor takovým kulatinám, který ti nevěřím. 

 

Bára BASIKOVÁ, zpěvačka  

No je to tak žiju, tak jak žiju a já myslím, že to je taky asi o psychice o tom prostě bejt pořád trochu dítě v 

dospělým těle a pořád se oklopovat mladýejma lidma a bejt zajímat se o všechno, co se děje kolem prostě 

cestuju čtu. 

 

MLUVČÍ  

A tak a nechybí tě. 

 

Bára BASIKOVÁ, zpěvačka  

Já si myslím, že věk je prostě spravedlivá veličina pro všechny lidi na celém světě každý k každýdej ho nějakej 

má k každý se nějakýho dožije, tak já jsem ráda, že jsem se toho tohohle dožila. 

 

MLUVČÍ  

No, ale jako v plné kráse, protože ty jsi přišla já jsem říkala, auto není možný, jak se udržuješ ve formě. Ty máš 

tak pevný zadek. 

 

Bára BASIKOVÁ, zpěvačka  

Nohy tak já odjakživa mám zadek a nohy hekýzčí než obličej, takže dokavaď to můžu jako ukazovat, tak proč ne, 

že jo, a já jsem se nechala inspirovat darinkou rolinsovou, která fotila ve zlatých kozačkách. Fotkou u padesátky, 

tak já jsem chtěla se taky vyfotit ve stříbrných kozačkách u šedesátky a nikde jsme tu šedesátku ne sehnali. 

 

MLUVČÍ  

Cvičíš, vypadá to, že cvičíš denně? 

 

Bára BASIKOVÁ, zpěvačka  

Ne to teda fakt necvičím, já nenávidím sport a cvičení občas to řeším nějakým s tříd střídmým jídelníčkem, ale si 

myslím, že takhle to hodně o pohybu kolem. 

 

MLUVČÍ  

Syna. A možná nějaký geny, no. 

 

Co chystáš v rámci oslav těch kulatin. 

 

Bára BASIKOVÁ, zpěvačka  

Nic. 

 

MLUVČÍ  

Nic jenom tohle focení. 

 

Bára BASIKOVÁ, zpěvačka  

Jenom tohle focení a pak půjdeme s mýma dcerama a kamarádkama asi někam pobavit a pít. 

 

MLUVČÍ  

Hrozně se spekuluje kolem tvého zdraví a já, když jsi přišla, tak jsem viděla viděla jsem zdravou krásnou Báru, 

tak jenom bych ty spekulace ráda uvedla na pravou míru. Jsi nemocná. 
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Bára BASIKOVÁ, zpěvačka  

Ne, nejsem vypadám na to snad nejsem nemocná. Doufám teda, cítím se zdravě, tak doufám, že zdravá jsem. 

 

MLUVČÍ  

Vzniklo tenkrát právě tím odchodem ze zkoušek muzikálu okno mé lásky. 

 

Bára BASIKOVÁ, zpěvačka  

Ano ano, no, tak prostě jsem měla nějaký zdravotní problémy, ale už je nemám, takže není to řešit, no. 

 

MLUVČÍ  

Super, tak to mám radost, to je dobrá zpráva. Ano baru, tak všechno nejlepší, ať se práší za kočárem. 

 

Sedm schodů k moci vypráví příběh o venkovské servírce, která se dostane do nejvyšších politických pater a 

ložnice ministra. 

 

Hraju tam pro. 

 

Při natáčení šel Tomáš měcháček poprvé za svou hereckou kariéru s kůží na trh. 

 

A to doslova. Já. 

 

Nechci kráva, co se mi vyzná v polit politice, když dělám. 

 

Podle mého. 

 

Zlato, ty děláš v kantýně? 

 

Tak potřebuješ. 

 

Vědět, na jakou stranu se dává vidlička? N už. 

 

První natáčecí den jsem točil nahatej, ale jako že ful to mě jako překvapilo. Oni se mě ptali na začátku, jestli 

jsem OK s tím, že mi bude vidět zadek, to řekl není problém a pak se ukázalo, že tam prostě mávám vším. 

 

Příběh minisérie je volně inspirovaný českým politickým prostředím po roce 2000 v hlavních rolích září Eva 

Podzimková a Jiří Vyorálek. 

 

Společenském žebříčku města Brna má tradiční ples hotelu internacionál své významné místo už 60 let. 

Exkluzivita prostředí a neopakovatelná atmosféra dominovaly i letošní jubilejní události hudebním vystoupením k 

ní přispěly Olga Lounová nebo Olympic Leoš Mareš moderoval a po půlnoci také dýdžejoval. Jedlo se pilo a 

hodovalo hosté korzovali podřpitícím se interiéru hotelu a skvěle se bavili.Asi kdysi mončo chodila sama na 

plesy. V čem vidíš výhodu toho, že s tebou teď chodí manžel. 

 

Že mi často nosí kabelku, takže já tu kabelku se snažím ladit i k němu. 

 

A já mám funkci na ples a mám funkci nosím nosím věci, přináším pití kabelky. 

 

Takže to je taky ta výhoda v tom vidíš ty výhodu toho, že máš s sebou monču. 

 

Tak těch výhod je spoustu mít jako vedle sebe takovýhle klenot akorát. 
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Ten kluk mít co má říkat. Hlavní. 

 

Rozdíl asi je v tom, že když se zdobím, tak teď pro Romana a předtím to bylo, nechci říct ledabyle, ale nebylo to 

tak cílený, abych byla ta jediná pro něj. Samozřejmě je tady dnes večer spousta nádherných žen, včetně tebe, 

ale prostě chci být vždycky pro něj jako ta nejhezčí. 

 

Co pro to uděláš, aby se tady Petře dnes večer líbilo? 

 

Samozřejmě nepijí alkohol, protože je Suchý únor a se ho snažím dodržovat. Budu si jí všímat budu jí nosit suši, 

které jí strašně chutná zařídil zařídil jsem jí nealkoholický koktejl a budu jí celý večer říkat, tak je nádherná, 

protože je. 

 

Je lepší mít určitě toho partnera, protože ten tě pak dovede fakt domů, že jo, kam spadá taky do tý domácnosti, 

takže si myslím, že je to určitě lepší s partnerem, ale samozřejmě, co si budem, když už máš děti, tak je to 

plesání trošičku jiné, protože většinou myslíš na ty následky, že od rána zase se vzbudíš. Ty děti prostě 

potřebujou snídat potřebujou všechno, takže nemůžeš se tak jako úplně uvolnit, no to vypadá, že to zejtra 

odnese Sandra jo, tu péči o děti, nebo. 

 

To podělíme samozřejmě. 

 

Přeji s kamarádkou na ples mi, řekni Lucko. 

 

To nevím, já jsem na plese nebyla x let, takže já jsem na plese opravdu jako to je pro mě velká výjimka. S Evou 

jsme se domluvili a já se na to těším, tak uvidím, v čem je, v čem je to. 

 

Výhoda, v jakém tanci vynikáte schválně. Já rozhodně vynikám v takových těch romantických ploužácích, ty si 

myslím, že mě i po nějaké skleničce prosecka mě jdou. 

 

To se. 

 

Troufám na nějaký ten freestyle už jakoby nejsou, že jsou ty klasický tance jako odtančený, takový to, že si 

necháme unášet hudbou a vlastně si tančíme co chceme, tak to nám jde. Myslím. 

 

Krásný nedělní večer to, že plesová sezóna je v plném proudu. To víme a dnes jsme vyrazili přímo do Brna, tak 

se pojďme společně podívat na ty drahé róby, šperky, smokingy a případné přešlapy. 

 

Já, když. 

 

Jsem ty šaty viděla na fotce, tak jsem volala mojí kamarádce Šárce ordošové, která mi navrhovala právě 

speciálně na tuhle akci. Já říkám, šáryy ty šaty vypadají trošku jako svatební a ona neboj se, nejsou bílí jsou do 

stříbrná to půjde a ono to svaté. 

 

Je tam krásná ta vzdušnost tý látky a moc vám to lichotí, ale přece jenom módní policie musí něco vytknout, a to 

jsou dneska ty červený nehty, který by příště měly být prostě tělový. Vás tady vyhlídla jako nejelegantnější pár 

dnešního večera, takže za mě velká pochvala. 

 

Ne, že bych se rád fintil zas tak daleko ještě nejsem, ale mám rád se hezky oblíknout, protože kord, že je to k 

nějaké příležitosti a přece vedle takovéto krásy tady nebudu k nějakým levným obleku. Jo, takže rád, přizdobuji 

tento démant takovým drobným zirkonem bych řekl. 
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Je pravda, že u dány je to častý, že ty večerní plesový šaty prostě si buď půjčí nebo tak tyhlety jsou nádherný 

tím, že krásně tvarují tu linii. Samozřejmě ne každá dáma si to může prostě dovolit, ale když ta postava na to je, 

tak je nádherný. Prostě nějak ty šaty třeba v dekoltu zvýraznit, jako je to tady a ta vlečka krásná, na kterou vám 

sice opět jako tady mnoha dámám šlápne 1000 lidí, ale prostě, vypadá to luxus. Říct, že teda je super volba i 

těch šperků, že když už máme vlastně trošku výraznější, jak barvu šatů, tak třeba střih nebo něco, tak je vždycky 

fajn to doplnit jenom jemnějším šperkem, takže to je krásný. Chválím i to krásný elegantní psaníčko. Krásnou 

barvu nehtu. Prostě všechno je tady opravdu do detailů domyšlený, a tak by to mělo být, no a vlastně u pánů je 

prostě důležitý zdůraznit, že by se toho smokingu neměli bát a že přece jenom na takovejhle ples prostě ta 

noblesa a elegance patří, takže motýlek. Prostě všechno tady sedí tak. Tak vy jste to evidentně krásně splnila. 

 

No, cítím se skvěle, zkoušeli jsme několika tedy šaty a nakonec jsme zvolili tyhle ty, že jsou jednoduchý a 

zároveň si myslím firmy med. 

 

To řešení těch šatů, nejenom to, že jsou celý flitrový a jste prostě v davu nepřehlédnutelná nebo každá žena 

bude v takových šatech nepřehlédnutelná. Ale líbí se mi moc ten rozparek a vlastně, když se pak otočíte, tak 

dáma mi ukážeme vaše krásný záda, jak to prostě je řešený ty šaty, takže za mě na. 

 

Svérázný. 

 

Humor, tentokrát režisér Petr kolečko nepromítl do filmu, ale do šestidílného audio seriálálu tirák. Hlavní postavu 

řidiče tiráku hraje Jakub HOPIch Prachař. Pro toho je netradiční forma skrze audio příjemným osvěžením. 

 

Já myslím, že to je jenom dobře, jo, že jsem si myslím, že svůj hereckej obrazovej talent už projevil na mnoha 

místech je dobrý, aby si lidi trošičku od mýho vizuálu odpočinuli. 

 

Jakub Prachař coby Franta zažívá na svých cestách jedno dobrodružství za druhým a potkává lidi z různých 

kultur. 

 

Já jsem nejdřív chtěl dělat něco o chlapech o mužský duši, protože prostě si spoustu spoustu námětů k 

zamyšlení a různě tu duši týrá a vlastně z toho týrání vzniklo prostě ten tyrák, ne semšlel já já o tom formátu, 

jako, kde jsem tak poslouvá a říkal jsem se poslouchat i kamoňáci, a tak jsem chtěl přinést něco, co by mi bylo 

blízký. 

 

Petře, vy jste říkal, že se životě zažil hodně, že vás některý věci trápí, tak co vás momentálně trápí? 

 

Člověka furt furt něco trápí, ale si poznávám furt tu svoji mužskou duši a ty dialogy jsou opravdu docela ze života 

jako mezi mužem a ženou, protože ono je to hodně rodinný ještě zároveň. 

 

Navíc já si myslím jednu věc, že když má chlap rodinu, tak to je, to je prostě dobrá orná půda pro tobe divoké, že 

chlap, kterej nemá rodinu, nebejvá Divokej. Kromě. 

 

Jakuba Prachaře, který, jak je vidno, v textu objevil nová poznání si v audio seriálu zahraje i Jana Stryková. Jiří 

Vyorálek nebo Denisa Nesvačilová. Právě Denisa se o svém soukromém životě nerada baví. Stejně tak jako 

sám režisér Petr kolečko, jejich spojení je už ale nějakou dobu veřejně propírané. Ono to období pro vás i pro ni 

asi bylo v posledních měsících velmi citlivé, tak uvažoval jste o tom, jestli je to dobrý krok nebo jste prostě se 

řekl, je to dobrá herečka. Vůbec tam nemám žádné. 

 

Váhání. Já Denisu s Denisou spolupracuju už asi šest nebo sedm let a vlastně, protože skvělá herečka ve 

generaci, jedna z nejlepších navíc tady v tom je to zrovna dost je to menší role, ale je to dost obtížná role. A 

Denisa je u nás jeden z nejlepších hlasových profesionálů, takže já vždycky obsadil asi zrovna v tomhle případě, 

ať už je to mimo obrazovky mezi náma jakkoliv a bude hrát vždycky v mých věcech, když se na bude hodit. 



22/23   © 2023 NEWTON Media | www.newtonmedia.eu |  

 

Po té pracovní stránce se vám daří, ale jaké, jinak prožíváte období? 

 

Já myslím, že to je super, že, že všechno je, tak, jak má být. Jsem šťastnej si ze všech svých tří dětí a jako 

soustředím se na práci na ty děti a je to prostě v pohodě. 

 

První seriál Primy, ve kterém se Michal Suchánek objevil s Berenikou Suchánkovou, byli Krejzovi. Teď se táta a 

dcera potkávají v seriálu. 

 

Zoo v krej krizových jsme se ale podle mě moc nepotlikávali. Tady jsme spolu jako v kontaktu víc. 

 

Jak ten kontakt vypadá? 

 

Jednou jsem dostal pisý od. 

 

Ní a jednou mi vyhrožujerožovalo, no to asi tak jako takovýhle kontakt. 

 

Proč je tam poslala ty mrcho ty delino, proč se tady. 

 

Poslala na Anežku? 

 

Nikdo řvát. 

 

Nebude. Ona se to teprve jako vyvíjí ta figura tady tohohle pána, protože o něm nikdo nic neviděl někde, že jo, 

přišel jsem za svou bejvalou ženou, takže to myslím ještě, jako je to cirkusák bejvalej, no, tak ten možná bližší 

tohle. 

 

Když už jde o seriál, zoo jezdívali rodiče s dětmi po zoologických. 

 

Zahradách ZO tomu, že já jsem si jako tu zoologickou zahradu udělala doma, viď, tak jsme nikam nejezdili na 

všechno možný co jako od králíků přes psouny přes koně, takže. 

 

Já jsme nesehnali to bylo. 

 

Takže to, ale jako zoo jsem určitě byla, ale mám pocit nevypavuju si moment, že bych v tom byla s tebou. 

 

Já jsem totiž jako dítě jezdil, já nevím, jestli si myslel, že to je za trest, ale bylo to asi spíš opačně. Furt od Dvora 

Králové, ale furt, že jsme byli v Sobotce a ten dvůr byl jako blízko, a tak jsme tam pořád jezdili na safari. Já jsem 

vůbec to vlastně jako nechápal, až už jsem si jako pak větší říkal, já to nedávám, já já já já jako furt jsem musím 

koukat na zvířátka. 

 

A byli jsem možná v Praze jednou, ale jenom dole u vrátnice a dál jsem nějak nešel. Já k tomu jo, ještě jsem byl 

jednou, ještě jsem byl jednou jsem křtil pelikány s Richardem právě v tom dvoře a oni měli takhle plný ty vole vol 

ryb hnusnejch. No, a když jsem pokř, tak on se veble a já taky.Honzo. 

 

Tebe čekají velké oslavy, bude ti 50 u chlapa se to říct může, tak co tě čeká? 

 

Je pravda, že letí to už vlastně 50 50 let takovej životní milník a no tak bude to bude to zajímavý. Připravujou se 

nějaké oslavy hlavně hlavně u nás ve Smetanově Lhotě, to je tradice, kdo má kulatý narozenin, tak to tam musí s 

místníma oslavit a pak mám takovou speciální oslavu ještě pražské Lucerně, kdy vlastně to bude i v rámci toho 

filmu, který jsme natočili. 
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Bude vlastně takový ten projekt ve stylu noc legendou a bude to v Lucerně kolikátého? 

 

Bude to myslím 31. března, takže den po těch mých narozeninách. 

 

Ty jsi byl od dětství vlastně takový outsi. 
   

 


